
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 44. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 czerwca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rolnictwa i rozwoju wsi Henryka 

Kowalczyka 

Szanowny Panie Premierze! 

Polska aktywnie wspiera Ukrainę w czasie wojny z Rosją, także w sprawie odblokowania eksportu ukra-

ińskiego zboża. Jest to ważne z perspektywy zarówno bezpieczeństwa żywnościowego świata, jak i funkcjo-

nowania gospodarczego Ukrainy. 

Cenne jest Pana zobowiązanie w kwestii stworzenia warunków do przetransportowania przez Polskę od 1 

do 2 milionów ton zboża miesięcznie. Ale w założeniach to zboże miało trafić do polskich portów i odbior-

ców zagranicznych, a nie zalać polski rynek. 

Niestety organizacje rolnicze sygnalizują, że ukraińskie zboże w sposób niekontrolowany pojawia się 

w dużych ilościach właśnie na polskim rynku, co skutkuje tym, że polscy rolnicy nie mogą sprzedać zapasów 

ze zbiorów z 2021 r. To podwójnie niebezpieczne zjawisko, bo obniża ono znacząco dochody polskich rolni-

ków, a także może doprowadzić do tego, że zabraknie przestrzeni magazynowej do przyjęcia zboża z tego-

rocznych zbiorów. 

Proszę o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy rząd monitoruje tę sprawę i w jaki sposób zamierza zabezpieczyć interesy polskich rolników? 

2. Czy realizacja programu pomocy Ukrainie w transporcie zboża nie grozi tym, że na polskim rynku po-

jawią się duże ilości zboża, nad którymi nikt nie będzie miał kontroli? 

Apeluję do polskiego rządu o dostrzeżenie problemów polskich rolników i udzielenie im w pierwszej ko-

lejności pomocy w eksporcie zboża. 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 

 
 


